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Bestyrelsesmøde 24. januar 2024 
Danmarksgade 8, 6500 Vojens 
Start kl. 19:00 Slut kl.  

Referat 
  

Mødeleder: Karl Posselt  

Deltagere: Karl Posselt  

 Anne-Marie Hundebøl 

 Solveig Larsen 

 Calle Simonsen 

 René Holm 

 Frank Thomsen – suppleant 

 Lisa Nielsen – suppleant 

Fraværende: Kurt Hansen 

 Ditte O’Neill 

 Lene Bitsch Bierbaum – byrådsmedlem 

 Preben Holmberg – byrådsmedlem 

 Finn Lykkeskov – byrådsmedlem 

 Marie Skødt – byrådsmedlem 

 Jens Friis Felber – byrådsmedlem  

 Tina Rosenkilde Hansen – byrådsmedlem 

 Bitten Jensen – kommunal repræsentant 

Referent:  
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7. Punkter til næste møde (5 min.) .............................................................................................................. 5 

8. Evt. (5 min.) ............................................................................................................................................... 6 

 

1. Orientering fra bestyrelsesmedlemmer (20 min.) 
Sagsfremstilling:  

Der orienteres mundtligt om status på igangværende / gennemførte / kommende projekter   

- Klubber for børn og unge 

- Udvikling af Hærvejen gennem Vojens/Haderslev kommune 

- Frugttræer omkring Billundsøerne 

- Ugeavisen MidtSyd er nedlagt 

-  

 

Indstilling:  

Orienteringen tages til efterretning.  

Beslutning:  

Orienteringen taget til efterretning med et par tilføjelser: 

- Halområdet – Halbestyrelsen har engageret Chr. Duus som konsulent/udvikler. Desuden er der nedsat en  

  halarbejdsgruppe under Styregruppen for Udviklingsplan for Vojens 

- Styregruppen holder møde den 30. januar. Stedse Arkitekter kommer et forslag om rådhuscenteret. 

 

2. Økonomi (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Orientering om økonomien. 

Gennemgang af regnskab fra 2023, budgetforslag for 2024 samt overblik over disponerede midler. 

Indstilling:  

Orientering tages til efterretning. 

Regnskab for 2023 underskrives. 

Budget for 2024 drøftes, justeres eventuelt og godkendes. 

Beslutning:  

I budgetforslaget øremærkes restbeløbet på 266.250 kr. til medfinansiering af Udviklingsplanen. (Så er hele 

beløbet disponeret). 

Regnskabet blev underskrevet og orienteringen taget til efterretning. 

Bilag: 

Årsregnskab og økonomioversigt for 2023, budgetforslag 2024 og driftsudgifter 2023 og 2024. 
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3. Årsmøde 2024 (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Årsmødet afholdes torsdag den 14. marts 2024 kl. 19 om muligt i Frøs Arenas konferencelokaler.  
 
Årsmødet skal indkaldes med mindst 21 dages varsel. Indkaldelsen foretages således, at borgere i Vojens 
får mulighed for kendskab til mødets afholdelse. Indkaldelse kan ske via avis, hjemmeside, elektronisk 
medie, og/eller på anden betryggende vis. Ordinært årsmøde afholdes hvert år inden udgangen af marts 
måned.  
Dagsorden for det ordinære årsmøde skal mindst indeholde følgende punkter:  
 
1. Valg af dirigent  
2. Bestyrelsens beretning  
3. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse  
4. Fremlæggelse af forslag til budget  
5. Fastsættelse af eventuelt kontingent  
6. Behandling af indkomne forslag  
7. Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen  
8. Valg af revisor og revisorsuppleant  
9. Eventuelt  
 
Dagsordenen gennemgås og opgaverne fordeles.  
 
Der skal i forbindelse med årsmødet afsættes tid til orientering om projekter fra Udviklingsplanen 
 
Indstilling:  
 
Formand og næstformand/sekretær er tovholdere på årsmødet. Bestyrelsen bidrager med input til 
beretningen, som derefter sammenskrives af formanden og forelægges til godkendelse på næste 
bestyrelsesmøde.  
Sekretæren sørger for bestilling af lokale og forplejning. Kontakter desuden dirigent.  
Kassereren sørger for revision af regnskab og aftale med revisorer om evt. genvalg. 
 
Beslutning: 
 
Indstilling godkendt, hvor der tilføjes, at konkrete projekter beskrives. 
Ditte, Calle, Anne-Marie og René på valg.  
I indkaldelsen gøres opmærksom på, at evt. nye kandidater er velkomne til at melde sig. 
 

4. Forslag til Haderslev Kommunes budget for 2025 (20 min.) 
Sagsfremstilling: 

Forum Vojens har via eget budget mulighed for at gennemføre mindre projekter – herunder at søge 
medfinansiering via eksterne midler. Foreningen har imidlertid også forslag til projekter af mere 
omfattende og kompleks karakter, hvis realisering forudsætter både teknisk bistand og betydelig 
medfinansiering fra Haderslev Kommune.  
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Eksempler på ønsker:  
• Puljemidler til kommunal medfinansiering af de indsatser, der er foreslået i Levende Bymidte - 

Udviklingsplan for Vojens 
• Grundkapital til almene boliger i Vojens med særlig fokus på ungdoms- og ældreboliger 
• Udvikling af Hærvejen gennem Vojens 
• Stiprojekt fra Idégrundlag til et sammenhængende og trygt stisystem i Vojens  
• Udarbejdelse af masterplan for området ved Vojens Hallerne  
• Driftsbudget til børne- og ungdomsklub i forlængelse af det netop igangsatte forsøg på Banegården  
• Byvedligeholdelse. Forhøjelse af bevilling til kommunens Driftsafdeling  

 
Det foreslås, at antallet af forslag begrænses til max. 3-4 ud fra en samlet prioritering.  
 
Indstilling:  
 
Det drøftes, hvilke projekter bestyrelsen ønsker inddraget i den kommunale budgetproces for 2025 og med 
hvilken prioritering. Ligeledes drøftes Forum Vojens´ muligheder for medfinansiering.  
 
Beslutning:  
 
Forum Vojens bakker op om udviklingsplanen, der sammenfatter mange ønsker og projekter, der allerede 
arbejdes konkret med af både kommunen og Forum Vojens. Listen opdeles i anlæg og drift 
 
Anlæg 
- Puljemidler til kommunal medfinansiering af de indsatser, der er foreslået i Levende Bymidte –  
  Udviklingsplan for Vojens (halområdet, banegårdspladsen, Rådhuscenteret, Vestergade) 
- Grundkapital til almene boliger i Vojens (jf. kommunens bosætningsstrategi) 
- Udvikling af Hærvejen gennem Vojens 
 
 Drift 
- Driftsbudget til børne- og ungdomsklub i forlængelse af det netop igangsatte forsøg på Banegården  
 
 

5. Bosætning i Vojens (20 min.) 
Sagsfremstilling:  

Til understøttelse af strategien om øget bosætning vil Haderslev Kommune gerne gøre mere for at sælge 
grunde i kommunen. I den forbindelse skal de enkelte bysamfunds styrker beskrives med henblik på at 
forbedre markedsføringen af lokalområderne på den kommunale hjemmeside.  
 
Der er grunde til salg i Vojens, og kommunen ønsker dialog med lokalområdet repræsenteret ved Forum 
Vojens og input til markedsføring i håb om at tiltrække nye borgere.  
 
Kommunen beder således Forum Vojens om f.eks. at forholde sig til følgende spørgsmål: 
 
HVAD SÆLGER LIGE NETOP DIN BY?  
 

• Hvad kendetegner din by? Her kan blandt andet overvejes: Kendte områder/"fyrtårne"/seværdigheder: 
F.eks. æbleplantage, fiskesø eller andet. 

• Hvilke større begivenheder arrangeres i din by?  F.eks. Byfest, Sankt Hans, samlinger i 
Forsamlingshuset, dilettantteater, jagtsamlinger, årlig xx... eller andet. 
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• Hvad kendetegner ellers dit område? – skriv gerne kort herom. F.eks. beliggenheden ved unik natur, 
skov, tæt på vand, plantageområde, tæt på motorvejsafkørsel mv. 

• Beskriv byens fællesskab, foreningsliv, herunder hvilket typer foreninger findes i byen? 

• Beskriv borgernes engagement, naboskabet og frivillighed? 

• Afholder byen loppemarkeder eller arrangeres der andre ”grønne tiltag” i byen? 

• Hvad tiltrækker børnefamilier? - herunder tilbud for pasning og byens skoler? 

• Oplys gerne byens lokale hjemmeside/lokale Facebook-gruppe eller lign. 
 
Kommunen vil gerne have uddybende besvarelser, så materialet kan anvendes i flere sammenhænge nu og 
senere. 
 
Indstilling:  
 
Bestyrelsen drøfter spørgsmålene og noterer stikord til en besvarelse.  
Efter bestyrelsesmødet formuleres forslag til tilbagemelding, der udsendes til mailgodkendelse blandt 
bestyrelsens medlemmer, inden den afleveres til kommunen 
 
Beslutning: 
 
Lisa fremlagde et fint forslag til beskrivelse af Vojens. Bestyrelsen drøftede forslaget – herunder, hvordan vi 

i en positiv beskrivelse kan være åbne og ærlige ift. byens udfordringer og arbejdet med at løse dem – bl.a. 

organiseret i Forum Vojens.  

Lisa redigerer/tilretter og rundsender til bestyrelsen. 

 

6. Udmelding til offentligheden (5 min.) 
Sagsfremstilling:  

Punktet er på dagsordenen som led i bestyrelsens ønske om større synlighed blandt borgere, lokalpresse og 

politikere.  

Indstilling: 

Det drøftes og besluttes, hvilke områder der evt. skal kommunikeres om. 

 

Beslutning: 

Info om og indkaldelse til generalforsamling. 

Der orienteres om udviklingsplanen 

 

7. Punkter til næste møde (5 min.) 
Sagsfremstilling: 

Næste bestyrelsesmøde i Forum Vojens er den 29. februar 2024. 

Er der allerede nu forslag til punkter til næste dagsorden, er det hensigtsmæssigt at få dem noteret, så vi er 

sikre på, at de kommer med, og forberedelse evt. kan igangsættes. 

Indstilling: 
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Det drøftes, om der på nuværende tidspunkt er punkter, som skal på dagsordenen til næstkommende 

bestyrelsesmøde. 

Beslutning: 

Beretning og tilrettelæggelse af generalforsamlingen 

NB: Næste bestyrelsesmøde flyttes fra den 29. til den 28. februar kl. 19. 

 

8. Evt. (5 min.) 
 

Flemming Nissen fra Trægruppen inviterer til tur med naturvejleder Gitte Andersen i Vojens Fritidscenter 

fredag den 31. maj kl. 13.30. 

Frank og René orienterede om, at der forventes etableret en Repair Café på Povlsbjerg Aktivitetscenter. 


